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De Metropolitaan Nr. 4

Voorwoord 
Met trots presenteer ik u de vierde en speciale kersteditie van De 
Metropolitaan. Hierin blik ik samen met gemeenteraadslid Daniëlle 
van der Raad terug op de deelregionale bijeenkomst van 29 
november. Tijdens deze bijeenkomst ontmoetten de raden en 
Provinciale Staten elkaar om kennis en ervaringen uit te wisselen 
over de Metropoolregio Amsterdam. En om te kijken hoe we onze 
impact als deelregio binnen de MRA kunnen verbeteren. Ojanne 
Chang had als regio-adviseur het voortouw genomen om deze 
bijeenkomst mogelijk te maken. Zij vertelt hoe het is om voor drie 
griffies te werken. En hoe zij vanuit haar functie het deelregionale 
geluid binnen de MRA wil versterken. Deze Metropolitaan sluit af met 
een geactualiseerd overzicht van onze deelregionale 
vertegenwoordiging in de diverse MRA gremia.  

Tot slot wens ik u allen graag fijne feestdagen en een voorspoedig 2023 toe.

Jop Fackeldey, coördinerend portefeuillehouder Metropoolregio Amsterdam

Regio adviseur voor drie griffies

Ojanne Chang werkt sinds 1 september als regio-adviseur 
voor de drie griffies van de gemeente Almere, Lelystad en 
de provincie Flevoland. “Het is redelijk uniek om voor drie 
griffies gezamenlijk te werken”, vertelt ze. “Ik bevind me 
dan ook in een bijzondere positie. Mijn belangrijkste 
opdracht is om te zorgen voor een goede positionering 
van raden en staten in de regionale 
samenwerkingsverbanden. Door deelregionale 
bijeenkomsten te organiseren zorgen we voor meer inzicht 
hierin met als doel meer grip voor raden en staten. Zo 
weten ze beter welke onderwerpen besproken gaan 
worden binnen de MRA en op welke manier ze daarop 
invloed kunnen uitoefenen. Daarnaast is het natuurlijk 
ook belangrijk dat raadsleden en statenleden elkaar leren 
kennen en elkaar regelmatig ontmoeten. Op die manier 
kunnen ze met elkaar het goede gesprek voeren over wat belangrijk is voor onze deelregio.”

Ojanne ziet de bijeenkomst van 29 november als een goede start. “Ik vond het mooi om te zien dat de 
MRA leeft onder raadsleden en statenleden. En dat men het nut ziet van actief zijn in samenwerkings-
verbanden. En dat je nóg krachtiger bent wanneer je dat in gezamenlijkheid doet. Er was een positieve 
sfeer en ik proefde duidelijk energie bij de aanwezigen om samen de schouders eronder te zetten. Kortom, 
dit smaakt naar meer.” 

De komende tijd gaat Ojanne aan de slag met het verder uitwerken van de goede ideeën die zijn geopperd 
op 29 november. Binnenkort horen jullie daarover meer. 

Maak gebruik van de MRA als instrument

Op 29 november opende Gedeputeerde Jop Fackeldey de deelregiobijeenkomst Almere – Lelystad en gaf 
hij een toelichting hoe MRA en andere strategische samenwerkingstrajecten in de regio, zoals de Rijk-
Regio-agenda Samen maken we Flevoland, zich tot elkaar verhouden. Hij blikt terug op een geslaagde 
bijeenkomst. “Ik was blij met de opkomst. Het was een divers gezelschap en er zijn aan de 
verdiepingstafels mooie gesprekken gevoerd. Natuurlijk hoop je altijd op nog meer mensen, maar met de 
werkdruk bij alle raads- en statenleden, ben ik niet ontevreden over de opkomst.” 

Samenwerking tussen volksvertegenwoordigers
“Het was goed om deze bijeenkomst nu te houden”, vervolgt Jop. “Nu de MRA met de nieuwe Governance 
structuur een tijdje draait, is het ook zaak om met de volksvertegenwoordigers in de deelregio te praten 
over hoe ook zij beter kunnen samenwerken. Op bestuurlijk niveau is die samenwerking al goed op gang, 
maar de raden van Almere en Lelystad en de statenleden zien elkaar nog maar weinig. Het is duidelijk nog 
even wennen.” 

Informatievoorziening
Tijdens de verdiepingssessies gebeurde dat juist wel en dat leidde tot innoverende en open gesprekken, 
vindt Jop. “Een van de centrale vragen aan de tafels was: ‘hoe kunnen we ervoor zorgen dat we op 
eenzelfde manier geïnformeerd worden?’ Toen is onder andere het idee geopperd om deze Metropolitaan 
breder te verspreiden. Dat moet natuurlijk afgestemd worden, maar ik sta daar zeker voor open.” 

MRA als instrument 
Jop wil nog maar eens benadrukken dat de MRA geen nieuw besluitvormingsorgaan is. “Het is vooral een 
instrument om gezamenlijk in uitvoering op te trekken en zo meer resultaat te behalen voor Flevoland. 
Samen kunnen we het namelijk beter. Het feit dat de IJmeerverbinding nog altijd op de agenda staat, is 
onder andere te danken aan de gezamenlijke lobby vanuit de MRA. Hetzelfde geldt voor diverse 
woningbouwprogramma’s.” Jop hoopt dan ook dat deze bijeenkomst een aanzet is tot meer onderling 
contact. “Dit is wel hét moment om aan te haken”, vindt hij. “Met de nieuwe MRA-agenda in de maak, is dit 
het moment om actief met de MRA te gaan werken. Ik wil Raads- en Statenleden dan ook oproepen: ga het 
ontdekken! Leer hoe je effectief gebruik kunt maken van de MRA als instrument.”

Learning by doing

Sinds maart dit jaar zit Daniëlle van der Raad namens de VVD in de gemeenteraad van Lelystad. Dat de 
MRA in haar portefeuille zit, is geen toeval. “Daar heb ik zelf voor gekozen”, vertelt ze. “Ik vind de 
ontwikkeling van de Metropoolregio interessant, ook vanwege de grote projecten die eruit kunnen 
voortkomen als je het goed aanvliegt”. 

Dat niet al haar collega-raadsleden evenveel interesse 
hebben, bleek uit de toch wat tegenvallende opkomst tijdens 
de deelregiobijeenkomst op 29 november van dit jaar. “Dat is 
wel jammer”, vindt Daniëlle, “want het was juist de 
gelegenheid om meer van de MRA te weten te komen en om 
met Almere en de provincie onderling af te stemmen hoe we 
elkaar op de hoogte kunnen houden en kunnen samenwerken. 
Zo hebben we daar o.a. geopperd om deze Metropolitaan ook 
te laten verspreiden onder de raden van Almere en Lelystad. ”  

Zelf heeft Danielle al wel aardig door hoe de MRA in elkaar zit 
en wat de voordelen voor Lelystad zijn. “Door samenwerking in 
de MRA kunnen we als gemeente en als deelregio veel grotere 
stappen zetten richting het Rijk, bijvoorbeeld op het gebied 
van woningbouw en infrastructuur. En ook de discussie over 
welke voorzieningen er bij een groeiende stad horen, kan 
beter gevoerd worden in samenhang.” 

“Wat wel lastiger is”, gaat ze verder, “is te bepalen op welk moment je als raad mogelijkheden hebt om 
besluitvorming te beïnvloeden. De MRA heeft zo zijn momenten, zoals een Algemene Vergadering, maar 
het lukt dan niet altijd om in het ritme van de raadsvergaderingen daar tijdig over te spreken. Het is nog 
zoeken hoe we dat met elkaar beter kunnen stroomlijnen. Dat is deel van de rol die ik vervul in de 
raadtafel van de MRA waar ik namens Lelystad zit. Daar merk ik dat de MRA constant bezig is om die 
processen te verbeteren zonder daar oeverloos over te vergaderen. ‘Learning by doing’ zie ik daar in de 
praktijk.” 

Ook als raden en Staten binnen de deelregio kan er meer en beter samengewerkt worden, vindt Daniëlle. 
“We hebben eigenlijk nauwelijks contact met collega-raadsleden uit Almere bijvoorbeeld. Terwijl de 
inbreng in de MRA straks steeds meer vanuit de deelregio moet gaan plaatsvinden, in plaats van vanuit de 
afzonderlijke gemeenten. De aanstelling van Ojanne Chang als Strategisch Regioadviseur Statengriffie en 
raden helpt daarbij, maar we moeten zelf ook ons gemeentehuis uit denk ik.” 

Danielle nodigt haar collega-raadsleden uit zich meer te verdiepen in de MRA en vragen te stellen. “Dat 
kan bij de griffie, de wethouder of bij mij”, stelt ze. “En begin volgend jaar heb ik een 
informatiebijeenkomst over de MRA geregeld in de Raad. Ik hoop dat dat helpt en dat ik bij een volgende 
deelregiobijeenkomst meer collega’s zal zien.” 

Bestuurders, staten- en raadsleden uit deelregio 
Almere – Lelystad in de diverse MRA gremia

MRA Bestuur 
Leen Verbeek, Commissaris van de Koning Flevoland
Dennis Grimbergen, Wethouder gemeente Lelystad, namens de deelregio

MRA Algemene Vergadering
Ank Bijleveld, Waarnemend burgemeester gemeente Almere/vice voorzitter AV
Mieke Baltus, Burgemeester gemeente Lelystad
Jop Fackeldey, Gedeputeerde provincie Flevoland

Platform Economie
Jan Nico Appelman, Gedeputeerde provincie Flevoland
Dennis Grimbergen, Wethouder gemeente Lelystad, namens de deelregio
Maaike Veeningen, Plaatsvervanger, wethouder gemeente Almere

Platform Ruimte
Jan de Reus, Gedeputeerde provincie Flevoland
Gebke van Gaal, Gedeputeerde provincie Flevoland
Julius Lindenbergh, Wethouder gemeente Almere, namens de deelregio
Piet van Dijk, Plaatsvervanger, wethouder gemeente Lelystad

Platform Mobiliteit
Jan de Reus, Gedeputeerde provincie Flevoland, voorzitter platform
Julius Lindenbergh, Wethouder gemeente Almere
Piet van Dijk, Plaatsvervanger, wethouder gemeente Lelystad

Portefeuillehoudersoverleg Bouwen en Wonen
Jan de Reus, Gedeputeerde provincie Flevoland
Julius Lindenbergh, Wethouder gemeente Almere
Dennis Grimbergen, Wethouder gemeente Lelystad

Portefeuillehoudersoverleg/Denktank Metropolitaan Landschap
Jan de Reus, Gedeputeerde provincie Flevoland
Jesse Luijendijk, Wethouder gemeente Almere
Sjaak Kruis, Wethouder gemeente Lelystad

Portefeuillehoudersoverleg Kunst, Cultuur en Erfgoed
Michiel Rijsberman, Gedeputeerde provincie Flevoland
Sjaak Kruis, Wethouder gemeente Lelystad
Cees Ahles, Wethouder gemeente Almere

Portefeuillehoudersoverleg Sociaal 
Froukje de Jonge, Wethouder gemeente Almere

MRA Raadtafel 
Maike Müller, Provinciale Staten Flevoland
Mark de Kuster, Gemeenteraad Almere
Elian van Nunen, Gemeenteraad Almere (plaatsvervanger)
Daniëlle van der Raad, Gemeenteraad Lelystad
Koen Dreesman, Gemeenteraad Lelystad (plaatsvervanger)

Colofon
De Metropolitaan is een digitale nieuwsbrief voor Statenleden over het 
samenwerkingsverband Metropoolregio Amsterdam. Hierin berichten we 
over actuele zaken binnen de MRA vanuit Flevolands perspectief.  
Zo zorgen we ervoor dat Provinciale Staten in positie blijven om besluiten te 
kunnen nemen over voor Flevoland belangrijke zaken. 

De Metropolitaan verschijnt enkele keren per jaar onder auspiciën van Jop 
Fackeldey, coördinerend portefeuillehouder Metropoolregio Amsterdam. 

De redactie bestaat uit Georgia de Poorter, Juriaan Jansen en Dorine Luijkx. 
Interviews door Saskia Vonk (de communicatievonk).  
Opmaak: Canon - The Creative HUB.
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